
Z á p i s 
z 12. veřejného zasedání Zastupitelstva obce Rájec, 

konaného dne 24. června 2024 v 18:00 hodin v KD v Rájci. 
 
 
Přítomni: p. Vladimír Hroch, Mgr. Josef Zika, Ing. Jan Leimer, Ing. František Žák,  
                        Bc. Jan Beran, p. Martin Smička – zastupitelé obce 
 
Omluveni: Ing. Marek Papoušek  
 
 
Občané dle prezenční listiny.  
 
 
Zasedání Zastupitelstva obce Rájec bylo zahájeno v 18:10 hodin starostou obce 
panem Vladimírem Hrochem. Starosta konstatoval, že zasedání bylo řádně svoláno a informace 
podle § 93 odst. 1 zákona o obcích byla na úřední desce Obecního úřadu Rájec zveřejněna 
v souladu se zákonem po dobu nejméně 7 dní před zasedáním, a to od 13. června 2024 
do 25. června 2024 včetně. Současně byla tato informace zveřejněna na elektronické úřední 
desce a vyhlášena místním rozhlasem. 
Zápis z 11. veřejného zasedání ověřovatelé zápisu bez námitek ověřili svým podpisem. 
Starosta přivítal všechny přítomné a konstatoval, že dle prezenční listiny je přítomno šest členů 
zastupitelstva a zasedání zastupitelstva obce je usnášeníschopné. 
 
 
Zapisovatelka: p. Věra Domluvilová 
Ověřovatelé zápisu: Ing. Jan Leimer, Bc. Jan Beran 
 
 
Starosta seznámil přítomné s návrhem programu v souladu s pozvánkou předanou členům 
zastupitelstva a v souladu s informací zveřejněnou na úředních deskách a zároveň podal návrh na 
úpravu programu v tomto znění: 
 
 
Navržený upravený program: 
2024.12.1 Schválení programu 
2024.12.2 Úkoly z minulého jednání 
2024.12.3 Rozpočtová opatření 
2024.12.4.1 Výjimka z počtu žáků v roce 2024/2025 
2024.12.4.2     Stanovení poplatku za školku a školní družinu (školkovné, školné) 
2024.12.5 Schválení účetní závěrky ZŠ a MŠ Rájec za rok 2023  
2024.12.6 Schválení hospodaření ZŠ a MŠ Rájec za rok 2023 
2024.12.7 Schválení účetní závěrky obce Rájec za rok 2023 
2024.12.8 Schválení závěrečného účtu obce Rájec za rok 2023 
2024.12.9 SSOK Nájemní smlouva a smlouva a smlouvě budoucí o zřízení služebnosti 
2024.12.10 Kanalizace Rájec 
2024.12.11 Projekt optické sítě CETIN 
2024.12.12  Různé: provoz Obecního úřadu Rájec o prázdninách 
 
 
Před hlasováním dal starosta všem přítomným možnost vyjádřit se k navrženému programu. 
K návrhu programu nebyly vzneseny návrhy na doplnění.  
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ad 2024.12.1 Schválení programu 
Hlasování o navrženém upraveném programu:   

Pro: 6  Proti: 0 Zdržel se: 0  
 
 

ad 2024.12.2 Úkoly z minulého jednání 
Mgr. Josef Zika zhodnotil plnění úkolů z minulého jednání ZO Rájec: 
1. Zabudování zpomalovacích prvků v ulici od hlavní komunikace směrem na horní konec. 
Starosta uvedl, že se jedná o krajskou komunikaci, a umístění zpomalovacích prvků vyžaduje 
projektovou dokumentaci, která podléhá schvalovacímu procesu ze strany SSOK, Dopravního 
inspektorátu aj. Projektovou dokumentaci zpracuje Ing. Tužín, ale až v roce 2025. Dočasně je 
možné použít plastové retardéry na obecní komunikaci od Hubáčkových směrem k Antoníčku. 
Zastupitelé se shodli, že zpomalení provozu je potřeba právě na komunikaci krajské. Úkol trvá. 
 
2. Arboristické práce – ořez stromů, kácení a náhradní výsadba. 
Agentura ochrany přírody a krajiny Olomouc podala obci Rájec nabídku na provedení 
arboristických prací v rámci připravované dotační výzvy. Starosta podal informaci o lokalitách, 
kde by bylo vhodné tyto práce provést – břízky nad zvonicí, topoly na pozemcích u Sázavy a 
mez naproti Baníkovým. Na dotaz Ing. J. Leimera starosta uvedl, že výše dotace může být 
až 250 000 Kč. Pan M. Smička upozornil na potřebu ořezání břízy u rybníka. Úkol trvá. 

Zastupitelstvo bere na vědomí 
 
 
ad 2024.12.3 Rozpočtová opatření 
Rozpočtová opatření č. 3/2024 byla schválena starostou dne 31. května 2024. Rozpočet příjmů 
byl navýšen celkem o 217 921 Kč. Nejvyšší částkou 70 161 Kč byly příjmy „Ostatní neinvestiční 
přijaté transfery ze SR“, jde o dotace z úřadu práce na VPP pro rok 2024 dle uzavřeného 
Dodatku č. 1. Dále došlo k navýšení rozpočtu u daňových příjmů, příjmů z hlavní činnosti 
uzavřením smlouvy s ČEZ Distribuce a.s. - věcné břemeno k Antoníčkovi a přijetím dotace 
z Olomouckého kraje na volby do EP ve výši 32 000 Kč.  
 Rozpočet výdajů byl zvýšen také o celkem 217 921 Kč. Je zde počítáno rovněž jako u příjmů 
s dotacemi z úřadu práce na VPP pro rok 2024 a s dotací pro volby do EP. Na položce „Opravy a 
udržování“ je připravena částka 40 200 Kč na opravu fasády ŠJ a sklepa v budově OÚ.  Dále 
obec plánuje nákup pozemků pod hřištěm od paní Ivany Penkové cca za 30 000 Kč. Poslední 
výraznou částkou ve výdajích je na položce „Platby daní krajům, obcím a státním fondům“ pro 
uhrazení daně z příjmů právnických osob za rok 2023. Část financování nebyla zapojena. 
Zastupitelé byli s rozpočtovými změnami seznámeni. Žádné připomínky nebyly vzneseny. 
Rozpočtová opatření byla dle pověření zastupitelstva schválena starostou i místostarostou a jsou 
zveřejněna na elektronické úřední desce obce Rájec.  

Zastupitelstvo bere na vědomí 
 

 
ad 2024.12.4.1 Výjimka z počtu žáků v roce 2024/2025 
Ředitelka ZŠ a MŠ Rájec podala žádost o povolení výjimky z počtu žáků v základní škole pro 
školní rok 2024/2025. Předpokládá se počet žáků 15 ve dvou třídách. Vzdělávat se bude 1. až 5. 
postupový ročník. Při udělené výjimce je povinností obce hradit zvýšené výdaje na vzdělávací 
činnost.  
Hlasování o schválení povolení výjimky z počtu žáků v ZŠ a MŠ Rájec pro školní rok 
2024/2025: 
       Pro: 6  Proti: 0 Zdržel se: 0 
 
 
ad 2024.12.4.2 Stanovení poplatku za školku a školní družinu (školkovné, školné) 
Od letošního roku přechází na zřizovatele škol nová povinnost - stanovení výše školkovného 
a školného za družinu. Ředitelka školy předala informace o stávající výši těchto poplatků včetně 



 3 
srovnání s okolními školami. V Rájci je měsíční poplatek za školku ve výši 350 Kč na dítě a za 
školní družinu 80 Kč na žáka. Zastupitelé se shodli pro nadcházející školní rok výši poplatků 
ponechat beze změny. Na další roky bude potřeba zjistit, co má poplatek pokrývat a v jaké výši 
jej stanovit. 
Hlasování o stanovení měsíčního poplatku za školku ve výši 350 Kč na dítě a za školní 
družinu ve výši 80 Kč na žáka v ZŠ a MŠ Rájec pro školní rok 2024/2025: 
       Pro: 6  Proti: 0 Zdržel se: 0 
 
 
ad 2024.12.5 Schválení účetní závěrky ZŠ a MŠ Rájec za rok 2023 
Výkazy účetní závěrky ZŠ a MŠ Rájec sestavené k 31. 12. 2023 jsou zveřejněny na fyzické 
a elektronické úřední desce od 7. 6. 2024 dosud, a to v rámci Závěrečného účtu obce Rájec 
za rok 2023. Do dnešního dne nebyly podány žádné písemné připomínky. Hospodaření 
ZŠ a MŠ Rájec za rok 2023 skončilo ziskem ve výši 206 261,80 Kč. Náklady celkem činily 
7 771 444,32 Kč, výnosy celkem 7 977 706,12 Kč. Dotazy a připomínky nebyly vzneseny. 
Hlasování o schválení účetní závěrky ZŠ a MŠ Rájec sestavené k rozvahovému dni  
31. 12. 2023 včetně výsledku hospodaření ZŠ a MŠ Rájec za účetní období 2023: 
       Pro: 6  Proti: 0 Zdržel se: 0 
 
 
ad 2024.12.6 Schválení hospodaření ZŠ a MŠ Rájec za rok 2023 
Ředitelka školy předložila obci Rájec, jako zřizovateli, Přehled hospodaření ZŠ a MŠ Rájec, 
příspěvkové organizace za rok 2023, který je spolu s účetními výkazy zveřejněn na fyzické 
a elektronické úřední desce od 7. 6. 2024 dosud. Součástí přehledu je návrh na přidělení zisku ve 
výši 206 261,80 Kč do rezervního fondu školy. Připomínky nebyly vzneseny. 
Ing. J. Leimer se dotázal, zda jsou finanční prostředky vedené na rezervním fondu školy nějakým 
způsobem zhodnocovány (spořicí účet, termínovaný vklad). Starosta zjistí potřebné informace 
a věc bude řešena na příštím zasedání zastupitelstva. 
Hlasování o schválení hospodaření ZŠ a MŠ Rájec za rok 2023 a přidělení zisku ve výši 
206 261,80 Kč do rezervního fondu ZŠ a MŠ Rájec: 
       Pro: 6  Proti: 0 Zdržel se: 0 
 
 
ad 2024.12.7 Schválení účetní závěrky obce Rájec za rok 2023 
Výkazy účetní závěrky včetně inventarizační zprávy jsou součástí Návrhu závěrečného účtu obce 
Rájec za rok 2023 a jsou zveřejněny na fyzické i elektronické úřední desce od 7. 6. 2024 dosud. 
Ke zveřejněným dokumentům nebyly podány žádné písemné připomínky. Obec Rájec 
v minulém roce hospodařila s rozpočtem po úpravách ve výši cca 23,2 milionů korun. Skutečné 
příjmy po konsolidaci byly ve výši 14 537 080 Kč a skutečné výdaje po konsolidaci byly 
11 756 231,23 Kč. Přebytek hospodaření obce Rájec za rok 2023 je ve výši 2 780 848,77 Kč. 
Přebytek bude zapojen v dalších letech na financování budoucích projektů. Výsledek 
hospodaření obce Rájec za rok 2023 (rozdíl mezi výnosy a náklady) činí 5 464 195,25 Kč. 
Zastupitelé i finanční výbor byli seznámeni s výkazy účetní závěrky a návrhem závěrečného účtu 
obce za rok 2023. Dotazy a připomínky nebyly vzneseny. 
Hlasování o schválení účetní závěrky obce Rájec sestavené k rozvahovému dni 31. 12. 2023 
včetně výsledku hospodaření obce Rájec za účetní období 2023: 
       Pro: 6  Proti: 0 Zdržel se: 0 
 
 
ad 2024.12.8 Schválení závěrečného účtu obce Rájec za rok 2023 
Návrh závěrečného účtu obce Rájec za rok 2023 včetně příloh, tj. Zprávy o výsledku 
přezkoumání hospodaření obce Rájec za rok 2023, výkazů finančního hospodaření příspěvkové 
organizace ZŠ a MŠ Rájec za rok 2023 a Inventarizační zprávy za rok 2023 je vyvěšen na 
fyzické i elektronické úřední desce od 7. 6. 2024 dosud. Ke zveřejněnému návrhu nebyly podány 
žádné písemné připomínky. Přezkoumání hospodaření obce Rájec za rok 2023 provedli 
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pracovníci Krajského úřadu Olomouckého kraje se závěrem „nebyly zjištěny chyby a 
nedostatky“. Starosta navrhl schválit závěrečný účet a hospodaření obce Rájec za rok 2023 bez 
výhrad. Dotazy a připomínky nebyly vzneseny. 
Hlasování o schválení závěrečného účtu obce Rájec za rok 2023 včetně Zprávy o výsledku 
přezkoumání hospodaření obce Rájec za rok 2023 a udělení souhlasu s celoročním 
hospodařením, a to bez výhrad: 
       Pro: 6  Proti: 0 Zdržel se: 0 
 
 
ad 2024.12.9 SSOK Nájemní smlouva a smlouva o smlouvě budoucí o zřízení služebnosti 
Tato smlouva se uzavírá mezi SSOK – Správa silnic Olomouckého kraje a obcí Rájec. Jedná se o 
připravovaný projekt opravy komunikace Ve Dvoře. Zasahuje do komunikace ve správě SSOK. 
Součástí úprav je i oprava dešťové kanalizace, která se v krajské komunikaci napojí na hlavní 
kanalizační řád. Starosta komunikuje s Bc. Filipem Manďákem, který zpracoval a zaslal návrh 
smlouvy. 
Hlasování o schválení uzavření Nájemní smlouvy a smlouvy o smlouvě budoucí o zřízení 
služebnosti na projekt úpravy místní komunikace Ve Dvoře s napojením  na hlavní 
kanalizační řád se Správou silnic Olomouckého kraje, p.o. se sídlem Olomouc, Hodolany, 
Lipenská 573/120, PSČ 779  00 a pověření starosty obce k podpisu smlouvy:   

 Pro: 6  Proti: 0 Zdržel se: 0 
 

 
ad 2024.12.10 Kanalizace Rájec 
Starosta informoval o podané žádosti o dotaci ze SFŽP ve výši 60 % uznatelných výdajů stavby 
kanalizace a očekává se vydání Rozhodnutí o poskytnutí dotace. V minulém týdnu byla podána 
také žádost o půjčku ze SFŽP s úrokem ve výši 1%, na základě případné výzvy bude fondu 
doloženo zajištění splácení půjčky. Probíhá jednání s Českou spořitelnou a připravují se 
podklady pro získání úvěru. Informace o financování přípojek bude podána na společném setkání 
s projektantem, zhotovitelem a občany.   

Zastupitelstvo bere na vědomí 
 
 

ad 2024.12.11 Projekt optické sítě CETIN 
Obec Rájec obdržela nabídku od firmy Cetin, která by v naší obci modernizovala a rozšířila svoji 
síť internetu, a to výhradně z prostředků firmy. Výstavba optické sítě by byla provedena 
podzemním vedením, vyjímečně nadzemním. Obec má možnost se k projektu připojit při splnění 
podmínek, že součet úplat za zřízení služebnosti na obecních pozemcích k provozování vedení 
sítě nepřesáhne částku 10 000 Kč, a dále záruka na dotčené povrchy bude v délce dvou let. 
Zastupitelé neměli připomínky a vyjádřili souhlas s nabídkou. 
a) Hlasování o schválení předloženého záměru společnosti CETIN a.s. se sídlem Praha 9, 
Českomoravská 2510/19, PSČ 190 00  uskutečnit na území obce Rájec na svoje náklady 
výstavbu optické sítě umístěním podzemního či ve vyjímečných případech nadzemního 
vedení, jednorázově či po jednotlivých etapách.  
b) Schvaluje, že součet jednorázových úplat, které společnost CETIN bude dle smluv o 
zřízení služebnosti nebo smluv o budoucí smlouvě o zřízení služebnosti povinna platit obci 
za zřízení služebnosti k nemovitým věcem ve vlastnictví obce pro zajištění práv společnosti 
CETIN užívat nemovité věci ve vlastnictví obce k umístění a provozování daného vedení, 
nebude vyšší než 10 000 Kč.  
c) Schvaluje určení délky záruky na dotčené povrchy ve výši dvou let: 

Pro: 6  Proti: 0 Zdržel se: 0 
 

ad 2024.12.12 Různé 
1. Provoz Obecního úřadu Rájec o prázdninách  
Rozpis úředních hodin bude zveřejněn na úředních deskách a vyhlášen obecním rozhlasem. 

Zastupitelstvo bere na vědomí  
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2. Odměny členů výborů zastupitelstva obce, kteří nejsou členy ZO 
Dosud měli členové kontrolního a finančního výboru odměnu 250 Kč za každé zasedání výboru, 
kterého se zúčastní dle usnesení č. 2019.4.10. Starosta navrhl navýšit odměny členů obou výborů 
na částku ve výši 300 Kč za každé zasedání, kterého se zúčastní. Vyplacena bude po předložení 
zápisu ze zasedání jednotlivých výborů zastupitelstva obce. Výbory se schází 4 – 5 krát ročně. 
Hlasování o úpravě odměn členů výborů Zastupitelstva obce Rájec, kteří nejsou členy 
zastupitelstva obce, a to ve výši 300 Kč za každé zasedání výboru, kterého se zúčastní. 
       Pro: 6  Proti: 0 Zdržel se: 0 
 
 
3. Doplnění člena kontrolního výboru 
Starosta uvedl, že je potřeba doplnit nového člena kontrolního výboru za zemřelého člena pana 
Libora Maixnera. Několik návrhů na doplnění člena kontrolního výboru je podáno, je třeba 
oslovit navržené občany, zda by s funkcí souhlasili. Úkol trvá.  

Zastupitelstvo bere na vědomí  
 
 
4. Nájem restaurace a splátky dluhu 
Starosta informoval, že nájemce restaurace platí řádně nájemné a také splácí dluh na základě 
dohody a splátkového kalendáře. Výpověď z nájmu, která je zatím v platnosti, bude stažena. 

Zastupitelstvo bere na vědomí 
 

 
5. Nabídka firmy SHOCart spol. s r.o. 
Nabídka se týká zhotovení turistické mapy, která umožňuje pomocí QR kódů uživatelům 
poskytovat informace a zajímavosti v uvedeném regionu. Součástí je i 30 skládaných map. Cena 
produktu je cca 14 000 Kč. 

Zastupitelstvo bere na vědomí 
 
 
6. Vedení účetnictví obce 
Starosta sdělil, že je k zamyšlení úprava vedení účetnictví obce. Další diskuse na toto téma 
neproběhla. 

Zastupitelstvo bere na vědomí 
 
 
Starosta poděkoval přítomným za účast a veřejné zasedání ve 20:20 hodin ukončil. 
 
V Rájci dne 24. června 2024 
Zapsala: Věra Domluvilová 
 
 
 
 
 
 
..........................................................                                  ................................................... 

        ověřovatelé zápisu                              starosta obce 
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